
	

Deze week stond in een strip in de krant een nieuwe versie van Doornroosje. Het 
meisje dat voorgelezen werd vond dat de prins niet ongevraagd een zoen mocht 
geven. 

De tijden veranderen snel en schoksgewijs. Wie zou er twee weken geleden deze 
strip hebben kunnen plaatsen? 

Twee weken geleden kon een raadslid nog een ambtenaar uitnodigen om op schoot 
te komen zitten om de microfoon te gebruiken. Ik zou het vandaag niet meer 
aandurven.. 

Maar goed, de tijden veranderen en de veranderingen lijken steeds sneller te gaan. 
Het is belangrijk dat de gemeente mee verandert om effectief te blijven. 

Waarden  
Het CDA wil graag dat alle Winterswijkers het naar hun zin hebben en dat we op een 
respectvolle manier met elkaar omgaan. De politiek zou wat dat betreft op zijn minst 
het goede voorbeeld kunnen geven. We hoeven het niet altijd met elkaar eens te zijn 
maar laten we elkaar wel met respect blijven bejegenen en geen onwaarheden over 
elkaars standpunten in de media brengen.  

Dat alle Winterswijkers het naar hun zin hebben is waarschijnlijk wel wat hoog 
gegrepen, maar wij vinden het een uitdaging om ons Winterswijkers met elkaar daar 
maximaal voor in te zetten. We zouden ons als presidium bijvoorbeeld kunnen 
aanmelden voor een klus bij stichting Present… 

Familie en gezin 
Het CDA is van mening dat sterke en harmonieuze gezinnen een belangrijk 
onderdeel zijn van het fundament van de samenleving. Dat kan de overheid natuurlijk 
niet afdwingen. De overheid kan wel faciliteren. Wij zijn dan ook erg blij dat het 
ondersteuningsteam goed functioneert. Dit is in de eerste plaats goed voor de 
kinderen in het gezin, maar ook voor de ouders kan opvoedondersteuning een 
enorme steun in de rug zijn. We kennen het gezegde ‘kleine kinderen kleine zorgen, 
grote kinderen grote zorgen.’ Nu willen wij het opgroeien van kinderen uiteraard niet 
als probleem zien, maar het geeft wel andere uitdagingen. 

Een van de uitdagingen in de Achterhoek is verantwoord alcoholgebruik. We kennen 
allemaal het beleid nix18. Kennen is één ding, uitvoeren is weer iets anders. Daarbij 
begint het met de vraag hoe de ouders er tegenover staan. Hoe effectief is de 
boodschap dat alcohol niet goed voor je is als de ouders zelf geregeld onder invloed 
zijn? Wat betreft de alcoholconsumptie lijkt de publieke opinie wat te veranderen. 
Waar tot voor kort nog werd aangenomen dat 1 glas rode wijn per dag goed is, 
zeggen de hoogleraren voedingsleer dat het beste advies nul glazen per dag is. Een 
van de hoogleraren betoogde zelfs als een slimme ondernemer vandaag alcohol zou 



ontdekken en op de markt willen brengen, dat zou nooit lukken. Een product met 
zoveel risico’s zou meteen verboden worden. 

 Het CDA gaat niet pleiten voor drooglegging van Winterswijk, maar wij vinden dat 
ook het bewustzijn over alcohol in Winterswijk mag veranderen. Het is ons duidelijk 
dat alcohol en gezondheid elkaar niet goed verdragen, maar de vraag is hoe we daar 
mee om gaan. 

Zoals gezegd nix18 kennen we allemaal wel. Maar de vraag is bereiken we ook onze 
jeugd met de boodschap dat alcohol niet goed voor je is. Ik zie ook in mijn eigen 
omgeving de hoeveelheden die gedronken worden, en dan denk ik als je de helft op 
hebt heb je echt geen dorst meer.  

In groep 8 van de basisschool kennen de kinderen elkaar goed en hoeven ze niet 
stoer te doen tegenover elkaar. Ook de ouders van groep 8 kennen elkaar over het 
algemeen redelijke goed, want je komt elkaar toch al jaren tegen. In het begin als 
kinderen afspreken en later op ouderavonden en een schoolfeest. Als CDA kunnen 
wij ons voorstellen dat dit een geschikt moment is om met kinderen het gesprek aan 
te gaan over alcoholgebruik. Dit gesprek zou idealiter samen met de ouders gevoerd 
moeten worden, want op het moment dat een kind van de ouders een andere 
boodschap krijgt dan van school is de voorlichting niet effectief. Het CDA is groot 
voorstander van onderzoek naar een effectieve alcoholpreventie waar de ouders ook 
bij betrokken zijn. De medewerkers van de gemeente die werkzaam zijn in het 
sociaal domein laten keer op keer zien dat ze met innovatieve ideeen resultaat 
boeken. Wij willen hen de uitdaging meegeven om hier mee aan de slag te gaan, en 
zullen hier ook een motie over indienen. 

Eerlijke economie 
Het CDA vindt het belangrijk dat we op een eerlijke manier met elkaar om gaan, en 
daar zullen wij niet de enigen in zijn. Een eerlijke economie vraagt om 
samenwerking, en bij samenwerking is het geven en nemen. Bij de behandeling van 
de kadernota hebben wij gewezen op het belang van samenwerking. Onlangs zagen 
we het bericht dat Achterhoekse bedrijven samen de stageplaatsen aan gaan 
bieden. Dat zijn verschillende typen bedrijven, van techniek tot accountantskantoren. 
Wij vroegen ons af wat de reden is dat de gemeente daar niet aan mee doet? Wij 
propageren de samenwerking tussen de drie O’s, onderwijs, ondernemers en 
overheid en hier hebben we een kans om het aanbod van stageplekken te bundelen, 
zodat alle aanbieders meer exposure krijgen om het maar eens in goed Nederlands 
te zeggen. 

Een andere samenwerking is de VNOG. Het CDA blijft er op hameren dat ook daar 
eerlijkheid verwacht mag worden. We betalen als gemeente voor de brandweer 
volgens de norm en mogen dus ook verwachten dat de opkomsttijden volgens de 
norm zijn. Wij vinden niet dat Winterswijk zich met slimme rookmelders het bos in 
moet laten sturen. Dit is geen nieuw geluid, maar de kracht van voorlichting zit m in 
de herhaling. 

Op gebied van duurzaamheid zien we in streefbeeld staan dat we goede 
fietsvoorzieningen in Winterswijk willen. Het CDA onderschrijft dat van harte. 



Wethouder Te Gronde heeft aangekondigd dat de fietsersbond gevraagd zal worden 
naar de staat van de Winterswijkse fietspaden. Dat is natuurlijk heel mooi, maar als 
we het over fietsvoorzieningen hebben in het kader van duurzaamheid dan gaat het 
met name om funktioneel fietsverkeer, en niet over toeristisch fietsverkeer. Wij 
vinden het daarom van groot belang dat de gebruikers een belangrijke stem hebben. 
Dit is relatief eenvoudig te realiseren door bewoners van betreffende gebieden per 
mail uit te nodigen voor een internetenquete. Als blijkt dat de inwoners voorkeur 
hebben voor verharde fietspaden boven halfverhard dan kan dat in het nieuwe LOP 
meegenomen worden.  

Eerlijke economie betekent ook dat we Winterswijkse ondernemers geen 
bovenwettelijke normen en maatregelen opleggen. Laten we het elkaar niet onnodig 
lastig maken. In de kadernota staat dat WCL een onderzoek gaat doen naar 
biologische landbouw. Wij hebben de indruk dat die wens niet van de agrarische 
leden komt maar van anderen. Het feit dat er jaarlijks een pot geld te verdelen is wil 
niet zeggen dat het geld ook op moet. Wij twijfelen aan het nut van een dergelijk 
onderzoek. Technisch zal het zeker mogelijk zijn maar is er een markt voor die 
producten? De biologische concurrenten in de rest van het land kunnen efficienter 
werken en met name bij veel mechanische bewerkingen scheelt dat veel. Er is 
wellicht ruimte voor enkele niche bedrijven, maar dat moet helemaal bij de 
ondernemer passen. Als de overheid daar in gaat sturen zien wij dat niet goed 
komen. De overheid moet zich niet direct bemoeien met beleid van ondernemers, 
maar facilliteren waar nodig.    

In de begroting lezen we ook dat er uitbreiding nodig is voor de facilitaire 
ondersteuning. Het staat echter anders beschreven….Er zijn meer koffiedames 
nodig. Nu hebben wij nog even de jongste burgemeester, maar dan dergelijk 
ouderwetse teksten dat kan toch niet. 

Zorg voor elkaar 
Als je gezond bent red je je over het algemeen wel. Pas als je je niet meer alleen 
kunt redden merk je hoe waardevol het is als mensen naar je omkijken.  

Willem Drees had het indertijd al over een verantwoordingsstaat en niet over een 
verzorgingsstaat. Een ieder is verantwoordelijk voor wat hij zelf kan. Daar waar het 
niet meer zelf lukt hebben we de verantwoording om elkaar te helpen. Dat gebeurt op 
verschillende manieren. Een deel door betaalde zorgverleners, maar heel veel ook 
door mantelzorgers en vrijwilligers. Het CDA heeft met name veel waardering voor 
deze laatste groep. De ondersteuning van vrijwilligers en mantelzorgers is een 
schijntje op de totale begroting terwijl ze absoluut onmisbaar zijn. Wij zijn er dan ook 
blij mee van dat de activiteiten van het  vrijwilligers steunpunt verder uitgebreid 
worden. 

Sterke samenleving  
Het CDA is overtuigd van de noodzaak van goede culturele voorzieningen in 
Winterswijk. Wij zijn dan ook van mening dat er een oplossing moet komen voor de 
zorgen van Boogiewoogie. 



In Winterswijk hebben we nog steeds prachtige sport voorzieningen. De 
winterswijkse bevolking heeft daar dan ook ruim 20 miljoen voor betaald.  Tot nu toe 
hebben wij steeds van de wethouder begrepen dat de sportverenigingen akkoord 
waren met de bijdrage van 20 euro per lid op voorwaarde dat het geld ook aan sport 
wordt besteed. De brief van de sportverenigingen komt voor ons daarom een beetje 
als een verrassing.  

Wat het CDA betreft is dit best bespreekbaar. Wij zouden wel graag zien dat het in 
het geheel van het sport en cultuur platform wordt meegenomen en dat er inzicht is 
in kosten van de sportverenigingen. Het schijnt dat de vergoedingen voor 
voetbaltrainers in de Achterhoek hoger liggen dan in de rest van het land. 

De sportverenigingen kunnen een heel goede rol vervullen in het mee laten doen van 
de zwakkeren in de samenleving. 

Als we het dan hebben over gezondheidsbeleid dan zouden de sportverenigingen 
daar ook hun verantwoordelijkheid kunnen nemen. Er zijn vereningingen waar op de 
sportcomplexen niet gerookt mag worden. Ook over het alcoholgebruik zou je met 
elkaar in gesprek kunnen gaan. 

In de kadernota van dit voorjaar is een tekst opgenomen over een onderzoek naar 
een sport en cultuurplatform. Om het even weer in herinnering te brengen zal ik het 
maar even citeren. 

“We gaan de mogelijkheden onderzoeken van een platform waar Winterswijkse 
verenigingen en instellingen activiteiten aanbieden die de betreffende vereniging 
geen geld kosten, maar waar de doelgroep wel van geniet. Denk daarbij bijvoorbeeld 
aan kaartjes van niet-uitverkochte voorstellingen of gelegenheid om te sporten. Een 
nader te bepalen groep van inwoners met de laagste inkomens kan vervolgens 
persoonlijk gebruik maken van die diensten.” 

In de toelichting heeft het CDA duidelijk aangegeven dat het niet alleen om kinderen 
gaat, maar juist ook om het leven van volwassenen in de laagste inkomensgroepen 
prettiger te maken. 

Wij zijn zeer teleurgesteld dat we nu in de begroting lezen het doel van het armoede 
beleidsplan is dat ‘kinderen kunnen meedoen in de samenleving’. Hoe kan dit? 

Bij het vast stellen van de energievisie zagen we ook dat het college een eerdere 
uitspraak van de raad in de kadernota negeerde, en nu lijkt weer hetzelfde te 
gebeuren. Wij hopen dat we ongelijk hebben, maar wij vragen ons af en toe echt af 
of het college de raad wel serieus neemt. Het kan toch niet de bedoeling zijn dat de 
raad het college onder druk moet zetten om gemaakte afspraken na te komen?  

Een sterke samenleving heeft ook een overheid nodig die goed is toegerust voor 
haar taken. De ervaring leert dat samenwerken met andere gemeenten voordelen 
bied. Het CDA zou graag zien dat er in de regio meer commitment zou zijn. Wij 
vinden dat er teveel ad hoc wordt samen gewerkt. Dit leidt er toe dat samenwerken 
op zich al energie kost en dat kan niet de bedoeling zijn. Samenwerken moet energie 
opleveren. 



Vanmiddag zijn we geinformeerd over de stand van zaken mbt SDOA. Wij hebben er 
vluchtig kennis van genomen. Het besluit van BenW kunnen wij wel achter staan, 
maar het zegt natuurlijk nog niet over de uiteindelijke uitkomst. We mogen wel 
verwachten dat de kostenverdeling in de toekomst eerlijker zal worden. 

 

	


